



Opening the Holy Doors!

Father Kevin Earleywine
December 22 and 25, 2024



Dec. 22, 2024 – Opening the Holy Doors!

This week is Christmas! On Christmas Eve, Pope Francis will be opening the “Holy Doors” of St. Peter’s Basilica, marking the beginning of the 2025 Jubilee Year. The “Holy Doors” are special doors on St. Peter’s Basilica (and on the other Major Basilica Churches in Rome), that are sealed shut, and only opened during Jubilee Years. There are many layers to the meaning of the Holy Doors. First of all, they are opened as special doors for pilgrims. During Jubilee Years pilgrimage is strongly encouraged, particularly pilgrimage to Rome. There is much that could be said about the “spirituality of pilgrimage,” that there is a unique form of encounter with the Lord when we disrupt our life to journey and travel to a holy place. It reminds us also of our spiritual journey, our life-long pilgrimage to the Heavenly Holy Place, our home in heaven. The deeper symbolism of these Holy Doors, these special doors to receive pilgrims, was explained by Pope St. John Paul II in the 2000 Jubilee Year:

“In addition to pilgrimage, there is the sign of the holy door ... It evokes the passage from sin to grace which every Christian is called to accomplish. Jesus said: ‘I am the door’ (Jn 10:7), in order to make it clear that no one can come to the Father except through him. This designation which Jesus applies to himself testifies to the fact that he alone is the Savior sent by the Father. There is only one way that opens wide the entrance into the life of communion with God: this is Jesus, the one and absolute way to salvation. To him alone can the words of the Psalmist be applied in full truth: ‘This is the door of the Lord where the just may enter’ (Ps 118:20).

To focus upon the door is to recall the responsibility of every believer to cross its threshold. To pass through that door means to confess that Jesus Christ is Lord; it is to strengthen faith in him in order to live the new life which he has given us. It is a decision which presumes freedom to choose and also the courage to leave something behind, in the knowledge that what is gained is divine life (cf. Mt 13:44-46).

...Christ will lead us more deeply into the Church, his Body and his Bride. In this way we see how rich in meaning are the words of the Apostle Peter when he writes that, united to Christ, we too are built, like living stones, ‘into a spiritual house, to be a holy priesthood, to offer spiritual sacrifices acceptable to God’ (1 Pt 2:5).”

Peace and Merry Christmas!

-Fr. Kevin

PS: This week is Christmas! A reminder to see the bulletin for details of Christmas Mass Times this week!

22 de dic. – ¡Abriendo las Puertas Santas!

¡Esta semana es Navidad! Y esta Nochebuena el Papa Francisco abrirá las “Puertas Santas” de la Basílica de San Pedro en el Vaticano, marcando el comienzo del Jubileo del 2025.

Las Puertas Santas son puertas especiales en la Basílica de San Pedro (y en las otras Basílicas Mayores de Roma), que están selladas y sólo se abren durante los Años Jubilares. El significado de las Puertas Santas tiene muchas capas. Primero, se abren como puertas especiales para los peregrinos. Durante los años jubilares se fomenta vivamente la peregrinación, particularmente a Roma.

Se puede hablar mucho sobre la “espiritualidad de una peregrinación”, que es una forma única de encuentro con el Señor al interrumpir nuestra vida para viajar a un lugar santo. Nos recuerda también nuestro viaje espiritual, nuestra peregrinación de toda la vida al Santo Lugar Celestial, nuestro hogar en el cielo.

El simbolismo más profundo de estas Puertas Santas — estas puertas especiales para recibir a los peregrinos — fue explicado por el Papa San Juan Pablo II en el Año Jubilar del 2000:

“Además de la peregrinación, está el signo de la puerta santa ... Evoca el paso del pecado a la gracia que todo cristiano está llamado a realizar. Jesús dijo, ‘Yo soy la puerta’ (Jn 10:7), para dejar claro que nadie puede venir al Padre sino por él. Esta designación que Jesús se aplica a sí mismo da testimonio de que sólo él es el Salvador enviado por el Padre. Sólo hay un camino que abre de par en par la entrada a la vida de comunión con Dios: Éste es Jesús, el único y absoluto camino hacia la salvación. Sólo a él se pueden aplicar con plena verdad las palabras del salmista: ‘Esta es puerta de Jehová; por ella entrarán los justos’ (Ps 118:20).

Centrarse en la puerta es recordar la responsabilidad de cada creyente de cruzar su umbral. Pasar por esa puerta significa confesar que Jesucristo es el Señor; es fortalecer la fe en Él para vivir la vida nueva que Él nos ha dado. Es una decisión que presupone la libertad de elegir y el coraje de dejar algo atrás, sabiendo que lo que se gana es la vida divina (cf. Mt 13:44-46).

... Cristo nos conducirá más profundamente a la Iglesia, su Cuerpo y su Esposa. De este modo vemos cuán significativas son las palabras del apóstol Pedro cuando escribe que, unidos a Cristo, también nosotros estamos edificados, como piedras vivas, ‘como casa espiritual y sacerdocio santo, para ofrecer sacrificios espirituales aceptables a Dios por medio de Jesucristo’ (1 Pedro 2:5).”

¡Paz y Feliz Navidad!
— Padre Kevin

PD: ¡Esta semana es Navidad!
Les recuerdo que vean el boletín para los detalles sobre las Misas de Navidad esta semana.

